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Transportudvalget har i brev af 30. oktober 2019 stillet mig følgende spørgsmål 

(TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Peter Juel-Jensen (V). 

Spørgsmål nr. 62: 

Hvordan vil ministeren sikre, at Bornholm også i fremtiden har både en fly og 

færgeforbindelse? Spørgsmålet stilles på baggrund af artiklen ”Jesper Rung-

holm, direktør i DAT: Færgens lave priser bekymrer mig” bragt i Bornholms 
Tidende den 14. oktober 2019. 

Svar: 

Det er en væsentlig statslig opgave at sikre, at transportmulighederne til og fra 

Bornholm opfylder borgernes behov. Borgerne skal gerne have mulighed for 

både at sejle og flyve til Bornholm, da transportformerne kan noget forskelligt, 

og derfor dækker forskellige behov hos borgerne. Staten understøtter derfor 

også både fly- og færgeforbindelsen til Bornholm. 

Jeg kan oplyse, at det for så vidt angår færgeforbindelsen fremgår af lov om 

færgefart (LBK nr. 915 af 27/08/2008), § 2, stk. 6, at "Transportministeren 

sikrer den samfundsbegrundede færgebetjening med passagerer, post og gods 

til og fra Bornholm. Den samfundsbegrundede færgebetjening udbydes i over-

ensstemmelse med cabotagesejladsforordningen." Færgeforbindelsen til Born-

holm er således sikret ved lov. 

For så vidt angår luftfarten, er Bornholms Lufthavn en statslufthavn, hvis ad-

ministration drives af Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen.  Lufthavnen drives og 

dimensioneres under hensyntagen til trafikpolitiske hensyn og i overensstem-

melse med gældende nationale og internationale regler. Der afsættes årligt om-

kring 25 mio. kr. på finansloven til driften af Bornholms Lufthavn. Lufthavns-

driften understøtter indirekte flyforbindelsen til og fra Bornholm. 

Jeg kan på nuværende tidspunkt ikke genkende, at der skulle være så væsentli-

ge udfordringer med hverken fly- eller færgeforbindelse, at en af disse måtte 

ophøre i nær fremtid. Jeg mener derfor også, at vi allerede i dag er med til at 

sikre, at Bornholm har både en fly- og færgeforbindelse. 
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